



首页 本刊概况 期刊征订 学术交流 学术期刊 编委会 联系我们

投稿指南 | 学术论坛 | 期刊数据 | 期刊全文 | 文章查询 | 下载专区 | 体育茶座

订户之窗 | 学术百家 | 体育网刊 |



期刊全文 ::

未安装PDF浏览器的用户请下载

武术训练对警员判别转换加工能力的影响

曹华

浏览次数 703



(广东警官学院 警体部, 广东 广州 510440)

摘要: 为了研究有过武术运动经历的警务人员判别的转化加工过程, 利用任务转换范式, 对训练组(12人)和对照组(12人)的任务转换为数据进行记录与分析。结果显示: 武术运动员警察的转换损失显著小于普通警察(P<0.05)。为了探索情绪对于武术运动员警察的转换加工过程的影响, 引入了3种不同的情绪诱导条件, 结果显示: 正性和负性情绪均能破坏转换加工过程, 武术运动员警察在负性情绪下, 转换损失的变化不显著, 一般警察在负性情绪下, 转换损失显著高于中性情绪(P<0.001)。因此, 武术运动员警察具有更优秀的转化加工能力, 并且较少受到情绪的影响。

关键词: 运动心理学; 判别转换加工能力; 任务转换; 武术运动员; 警察

中图分类号: G804.8 文献标志码: A 文章编号: 1006-7116(2014)05-0114-04

Effects of Wushu training on police' s judgment switching processing ability

CAO Hua

(Department of Police and Physical Education , Guangdong Police College , Guangzhou 510440 , China)

Abstract: In order to study the process of judgment switching processing of police with a Wushu player experience, the authors recorded and analyzed the data of task switching behaviors of a trained group (12 people) and a control group (12 people) by utilizing task switching paradigm, and revealed the following finding: Wushu player police' s switching cost was significantly smaller than ordinary police' s (P<0.05). In order to probe into the effects of emotion on the process of switching processing of Wushu player police, the authors introduced 3 different emotion induction conditions, and revealed the following findings: both positive and negative emotion could damage the process of switching processing; under negative emotion, the changing of switching cost of Wushu player police was not significant; usually police' s switching cost under negative emotion was significantly higher than that under neutral emotion (P<0.01). Therefore, Wushu player police have a more excellent switching processing ability, and are less affected by emotion.

Key words: sports psychology ; judgment switching processing ability ; task switching ; Wushu player ; police

【关闭窗口】

2018年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2017年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2016年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2015年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2014年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2013年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2012年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2011年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
2010年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
第7期	第8期	第9期	
第10期	第11期	第12期	
2009年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
第7期	第8期	第9期	
第10期	第11期	第12期	
2008年			
第1期	第2期	第3期	
第4期	第5期	第6期	
第7期	第8期	第9期	
第10期	第11期	第12期	

2007年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期

2006年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

2005年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

2004年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

2003年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

2002年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

2001年

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

你是第 16296661 位访问者

版权所有：体育学刊 粤ICP备05080741号 技术支持：网天科技
地址：广东广州石牌华南师范大学继续教育学院教学楼4-5楼 邮编：510631
编辑部电话：020-85211412 传真：020-85210269 邮箱：tyxk@scnu.edu.cn